
 

 

    P R O T O K ÓŁ  Nr XXVI/05 

 

  z  sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  

odbytej w dniu 16 MARCA 2005 ROKU   

w sali sesyjnej  Urzędu Miasta i Gminy Dolsk  

 

 

   

 

ad 1.Otwarcie Sesji RMiG Dolsk 

 

Otwarcia XVI Sesji RMiG dokonał Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Eugeniusz  

Mądry ,który  powitał radnych  oraz zaproszonych gości . 

Stwierdził,że na ogólną liczbę15  radnych na sali obecnych jest 13 radnych wobec 

czego Rada władna jest do podejmowania  prawomocych decyzji  . 

/ listy obecności  radnych  oraz gości stanowią  zał nr 1i 2  do nin. protokołu /. 

 

 

 ad 2.Przyjęcie porządku obrad Sesji  

 

Następnie Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry odczytał proponowany porządek 

obrad sesji . 

Jednocześnie zwrócił się z pytaniem ,czy ktoś sposród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w proponowanym porządku obrad . 

Radni do proponowanego porządku obrad nie wnieśli żadnych poprawek ,porządek 

obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

/ program stanowi zał nr 3 do nin. protokołu /. 

 

 

 ad.3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji 

  

Protokół z obrad poprzedniej Sesji był wyłożony w Biurze Rady  / w okresie dwóch 

tygodni przed obradami dzisiejszej Sesji / - radni nie wnieśli żadnych uwag do 

sporządzonego protokołu  z XXV Sesji Rady Miasta i Gminy . 
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 ad 4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej  

 

Informację przedłożył  Burmistrz MiG Henryk Litka /informacja stanowi zał. nr 4 do 

protokołu /.  

Radni do złożonej przez Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk Henryka Litka nie wnieśli 

żadnych zastrzeżeń i zapytań.. 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry podziękował Burmistrzowi Henrykowi 

Litka za przedłożone  sprawozdanie . 

 

 

ad. 5 Sprawozdanie z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych  gminy Dolsk 

za 2004 rok  

  

Sprawozdanie  zostało  przedstawione przez  Gminnego Prezesa OSP Stanisława 

Porzucka / stanowi to zał nr 5 do protokołu /. 

W dyskusji głos zabrali w kolejności  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry,który podziękował za tak obszerne 

sprawozdanie . 

Następnie głos zabrał Burmistrz MiG ,który stwierdził,że strażacy wykonują swoją 

pracę z dużym poświęceniem i w zasadzie za darmo . 

Ekwiwalent za udział w ich akcjach to wroku 2004 to tylko kwota 1900,-zł . 

Rokrocznie staramy się ten budżet powiększać  szczególnie żeby doposażyć 

strażaków w sprzęt  i tym samym zadbać o ich zdrowie  i życie. 

Nasze jednostki strażackie są zakwalifikowane w szeregi dobrze wyposażonych 

ochotniczych straży pożarnych . 

Na zakończenie swojego wystąpienia Burmistrz MiG Henryk Litka również 

podziękował wszystkim strażakom za ich dotychczasową dobrą pracę i życzył 

sukcesów w dalszej pracy . 

  

ad 6. Podjęcie uchwał w sprawach : 

 

a/ regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Dolsk . 

W pierwszej kolejności odnośnie projektu w/wym uchwały zabrał Burmistrz 

MiG Henryk Litka ,który stwierdził,że to zadanie udzielania stypendium spadło na nas 

jak grom z nieba ,przy uchwalaniu budżetu na ten rok nic na ten temat nie było nam 

wiadomo ,tak,że budżet nasz nic na to zadanie nie ma zaplanowane . 

Stypendia te będą dotyczy…uczniów szkół podstawowych i gimnazjum.. 
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Szczątkowe informacje na ten temat do nas docierają jednak nie potwierdzone 

a w zasadzie nas intersują  finanse w tym zakresie. 

Ogółnie przepis mówi tak,że my jako samorząd mamy to prowadzić,ale środki 

na to zadanie mają pochodzić z budżetu państwa . 

W tej chwili w Urzędzie wydajemy wnioski wszystkim zaiteresowanym ,ale 

nie wiemy czym w zasadzie dysponujemy stąd nie udzielamy żadnych informacji jakie 

będą te stypendia . 

W tej chwili naszym obowiązkiem to uchwalenie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej ,gdzie z chwilą otrzymania funduszy rozdysponujemy to zgodnie z 

regulaminem . 

 

Następnie głos w tej sprawie zabrała Pani Barbara Gurdek Kierownik Referatu 

Obywatelskiego ,która w calości przedstawiła projekt w powyższej sprawie wraz z 

regulaminem . 

Od 1 stycznia 2005 roku weszła w życie ustawa z dnia 16 grudnia 2004 roku o 

zmianie ustawy o systemie oświaty oraz ustawy o podatku dochodowym od osób 

fizycznych /Dz. U. z 2004 roku nr 281,poz.2781 /,która wprowadziła nowe ujęcia 

pomocy materialnej dla ucznów obarczając jednocześnie gminy obowiązkiem 

udzielania uczniom świadczeń o charakterze socjalnym tj.stypendiów i zasiłków 

szkolnych . 

Zgodnie z brzmieniem art.5 w/w  ustawy ,rady gminy są zobligowane do uchwalenia 

do końca marca br. regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy . 

Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione . 

 

Radny Dolatowski Bogdan – czy to dotyczy również stypendiów za dobre nauczanie. 

Pani Gurdek – ten regulamin nie dotyczy tych stypendiów . 

Radny Jacek Woroch – tą całą sprawą jestem bardzo zaskoczony ,nie mamy środków 

a mamy już uchwalać regulamin . 

Wiemy ,że subwencja oświatowa też została obcięta i tu też nie wiemy skąd wziąść  

pieniądze . 

Wymusza się na nas podjęcie takiej uchwały  i jak my radni mamy się zachować . 

Ja nie chcę tu nic zmieniać ale jak nie dostaniemy na to funduszy to skąd weżmiemy 

na to pieniądze . 

 

Radny Grycz Henryk – też jestem podobnego zdania co kolega Woroch – skąd nasz 

budżet weżmie na to pieniądze jak ich nie otrzymamy z budżetu państwa . 
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Burmistrz MiG – Henryk Litka – podejmując tą uchwałę będziemy przygotowani na 

wypłatę tych stypendium ale dopiero po otrzymaniu funduszy z budżetu państwa . 

Liczyłem że  te fundusze otrzymamy gdyż obcięto nam subwencje i może tą samą 

kwotę otrzymamy na stypendia . 

 

Natomiast jeżeli chodzi o stypendia za dobre nauczanie  to też to może być 

przydzielane  ale to musi być wydzielone w naszym budżecie  i opracowany powinien 

być oddzielny regulamin. 

Radny Tama Tadeusz – ponawiam pytanie co będzie jak nie otrzymamy na ten cel 

funduszy czy te stypendai abędą wypłacane . 

Burmistrz MiG  Henryk Litka – nie będziemy wypłacać chociaż będziemy mieli 

regulamin . 

Radny Ryszard Duszczak – widzę tu dyskusję na wyrost – oprzecież w tej chwili 

mamy uchwalić tylko regulamin a jak otrzymamy fundusze to już będziemy mieli 

zasady wypłat tych stypendium . 

 

Radny Jacek Woroch – proszę nie mówić w ten sposób ,dyskusja powinna być na 

wyrost ażeby nas w ten sposób nie zaskakiwano na przyszłość 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry 

przaeprowadził głosowanie nad projektem uchwały  

 Uchwała  nr XXVI/152/05  została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał nr 6 do 

protokołu . 

 

 

  b/zmieniająca uchwałę w sprawie konsultacji z mieszkańcami dotyczącej 

uporządkowania określenia rodzaju miejscowości w gminie Dolsk .  

 

Glos w tej sprawie zabrała Pani Liliana Lenarczyk Zurczak Sekretarz MiG ,która 

wyjaśniła,że na poprzednich obradach Sesji została podjęta taka uchwała ,jednak w tej 

chwili musimy ją zmienić o zapis  dot. odbycia się konsultacji nie do końca lutego 

2005 tylko do końca marca 2005 roku . 

Jest to tzw. uchwała porządkująca  to zagadnienie . 

Radni do projektu uchwały nie wnieśli żadnych zapytań ani poprawek  

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały  

Uchwała nr XXVI/153/05 została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał nr 7 do 

protokołu . 
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 C/ wystąpienia o zmianę okreslenia rodzaju miejscowości „Gajewo „ 

 

 Głos w tej sprawie zabrała Pani Liliana Lenarczyk Zurczak Sekretarz MiG 

która wyjasniła,że po przeprowadzonych konsultacjach z mieszkańcami Gajewa i 

Mszczyczyna  po podjęciu tej uchwały wystąpimy do Ministra Spraw Wewnętrznych 

z wnioskiem o zmianę określenia rodzaju miejscowości Gajewo „Gajewo część wsi 

Mszczyczyn „ na Gajewo wieś.” 

Za takim rozwiązaniem opowiedzieli się mieszkańcy  

Gajewo od dziesięcioleci jest miejscowością wyodrębnioną i samodzielną o statusie 

wsi . Zawsze była to odrębna wieś,chcociaż nigdy nie posiadała statusu wsi sołeckiej . 

Radni do projektu tej uchwały nie wniesli żadnych zapytań i poprawek . 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry przeprowadził głosowanie nad projektem 

uchwały  

Uchwała nr XXVI/154/05  została zatwierdzona 13 głosami i stanowi zał nr 8 do 

protokołu . 

 

Ad.7 Interpelacje i wnioski radnych  

 

Radny Jacek Woroch – w jaki sposób jest kalkulowana cena za wodę / takie mam 

zapytania od wyborców /  

Opowiedzi udzielił Andrzej Ratajczak – Dyrektor Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Dolsku . 

Z wnioskiem o zatwierdzenie cen wody występujemy do Burmistrza i tam jest 

załączona kalukacja  wraz z zestawieniem ponoszonych kosztów za rok 2004 i 

planowane koszty i dochody na rok 2005  

Z tego wyliczenia wynikało,ze cena zaopatrzenia w wodę grupa I wyniesie 2,22,-zł za  

1 m3 ,za zrzut ścieków komunalnych do kolektora grupa I wyniesie 2,95,-zł  za 1 m3  

a ścieki dowożone grupa II 3,87,-zl. 

Proponowane ceny były wyrażone w wartościach netto do którychy zostanie doliczony 

obowiązujący podatek Wat w wysokości 7%. 

Wzrost tych cen kształtuje się na poziomie 3%. 

Po tych wszystkich wyjaśnieniach Rada na poprzedniej Sesji zatwierdziła te taryfy . 

 

Radny Stanisław Porzucek – nawiązał jeszcze do sprawozdania z działalności OSP – 

sprawa wypłat ekewiwalentu za udział w akcjach  – jest to dość mała kwota bo tylko 

1939,-zł na rok i czy nie należałoby pomyśleć o zmianie tych kwot ażeby to również 

uległo podwyżce . 
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Pozostałe wydatki ten nie są zbyt duże np. 1 ubranie kosztuje 1700,-zl . 

Wszelkie koszty w OSP są uzasaqdnione . 

Burmistrz MiG – nikt tu z obecnych nie neguje dobrej pracy jaką strażacy wykonują w 

zasadzie społecznie . 

Jeżeli chodzi natomiast o podwyższenie budżetu OSP  to należy o to wnioskować przy 

uchwalaniu budżetu ale już na przyszły rok . 

 

ad. 8 Wolne głosy i wnioski  

 

Pan Zbigniew Smieiński zwrócił się z pytaniem do Pana Przerwodniczącego 

dlaczego przy podejmowaniu uchywał przez radnych nie są dopuszczane osoby 

znajdujące się na sali ,czy jest na to jakis przepis  i na jakiej podstawie na tej sali jest 

to przeprowadzane . 

Pytałem się o to wielokrotnie i nigdy nie otrzymałemn na to opdpowiedzi . 

Przewodniczący Rady Eugeniusz Mądry – proszę Panie Smieiński w tej sprawie 

zgłosić swoje uwagi na piśmie i wtedy otrzyma Pan konkretną odpowiedz. 

 

ad. 9 Zakończenie obrad Sesji . 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady podziekował wszystkim za 

udział w obradach i zakończył obrady XXVI Sesji  Rady Miasta i Gminy . 

 

Protokolant     Przewodniczył 

 

  Stefania Gagat Przewodniczący Rady Miasta i Gminy          

Dolsk      

Inspektor                                                                Eugeniusz Mądry 

 

 

 


